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Udtalelse fra bestyrelsen for Ungdomsskolen i Hedensted kommune. 

Til Udvalget for Læring 

 

Med udarbejdelsen af den stærke Børne- og Ungepolitik samt Skolepolitik i Hedensted kommune 
ser bestyrelsen for Ungdomsskolen at der er lagt gode og vigtige spor ud til det fremadrettede 
arbejde - særligt på ungeområdet. Her hæfter bestyrelsen sig ved at der er et styrket fokus på unges 
livsduelighed, dannelse og uddannelse, det hele mennesker og ikke mindst gode steder at lære og 
VÆRE, hvilket på mange måder matcher Ungdomsskolens kerneopgave beskrevet via 
Ungdomsskolens formålsparagraf. 

Ungdomsskolen har en vigtig opgave, funktion og position ved at være til for alle kommunens unge 
– uanset hvor de er – mentalt, socialt, kulturelt og geografisk. Fokus er på mange måder indrammet 
i en vedvarende nysgerrighed på forståelsen af Det Gode Ungdomsliv og hvad der skal til for at 
Hedensted kommune er et godt, attraktivt og udviklende sted være ung. 

Bestyrelsen for Ungdomsskolen i Hedensted kommune har ved seneste møde d. 7.december 2021 
kigget ind i kommende år og periode i forhold til de opgaver, som toner frem. Her blev en række 
opmærksomhedspunkter drøftet hvilket bestyrelsen ønsker at videregive som anbefalinger til 
Udvalget for Læring med ønske om at udvalget vil tage disse betragtninger med i det videre arbejde 
– særligt i forhold til arbejdet omkring kommende proces vedrørende ungestrategien og 
nedsættelsen af §17stk4 udvalget. 

 

Anbefalinger til sammensætning af §17stk udvalg 
Bestyrelsen glæder sig over at der nu sættes gang i nedsættelsen af §17stk4 udvalget og processen 
omkring udarbejdelsen af en ungestrategi i Hedensted kommune. Ungestrategien og den tilknyttede 
proces er et vigtigt skridt i retningen af et endnu stærkere samarbejde på tværs af de aktører, der 
dagligt (sam)arbejder med og omkring ungdommen i Hedensted kommune. Bestyrelsen mener i 
denne sammenhæng at Ungdomsskolen har en vigtig stemme ind i kommende proces såvel som 
viden og kompetencer til at kunne bidrage aktivt til kommende arbejde. Men bestyrelsen er også 
meget optaget af at der skabes en bred repræsentation af aktører fra ungeområdet i kommende 
proces såvel som i §17stk4-udvalget. En anbefaling fra bestyrelsen til repræsentation i §17stk4-
udvalget: 
 

 Ungdommens stemme via ungerepræsentanter (Ungdomsskolen vil her aktivt kunne bistå 
med facilitering af Unge-advisory board parallelt med §17stk4 udvalget) 

 Bestyrelsesrepræsentanter fra Ungdomsskolen 

 Ledelsesrepræsentant fra Ungdomsskolen  

 Ledelsesrepræsentant fra Ungeenhed 

 Repræsentant fra Ungdommens Uddannelsesvejledning 

 Repræsentanter fra kultur og fritidsområdet (Kultur- og musikskole) 
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Bestyrelsen har tidligere deltaget i visionsprocesser såvel som haft drøftelser omkring en række 
vigtige temaer forbundet til ungeområdet: 

 Hvordan får vi aktivt inddraget og hørt vores unges stemme i beslutningsprocesser – uanset 
om det er internt i Ungdomsskolen eller overordnet kommunalt niveau? 

 Kan vi styrke den relationelle koordinering imellem aktører på Ungeområdet ved etablering 
af et kraftcenter? 

 Hvordan skaber vi de bedste, meste attraktive og stærke ungemiljøer? Kan vi udnytte 
synergien bedre mellem vigtige aktører igennem etablering af Ungdomskulturhuse? 

 
Disse temaer vil bestyrelsen fortsat have fokus på og ligeledes bringe med ind i kommende 
processer. 
 
På vegne af bestyrelsen for Hedensted Ungdomsskole og med ønsket om et fortsat godt samarbejde 
om ungdommen og vores fælles unge i Hedensted kommune. 
 
Venlig hilsen 
 
Torsten S. Petersen 
Formand for bestyrelsen i Ungdomsskolen 
 

 


